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Amacımız
herkesin proje
yapmasına
yardımcı olmak

� Mühendislik Fakültesi Elektrik
Elektronik Mühendisliği Bölümü öğre-
tim üyesi ve Raylı Sistemler Araştırma
Merkezi Kurulumu Projesinin yürütü-
cüsü Prof. Dr. Doğan Gökhan Ece,
Radyo A’ya konuk oldu. Ece, Raylı Sis-
temler Mükemmeliyet Merkezi ile Tür-
kiye’nin test yoluna sahip
Avrupa’daki 3’üncü ülke konumuna
geleceğini söyledi. 2. SAYFADA

Yenilenebilir
enerjiyle doğa
dostu bir bina

Avrupa’da test
yoluna sahip
3’üncü ülke
olacağız

� Fen Fakültesi Biyoloji Bölümü Eko-
loji Anabilim Dalının proje ortağı ol-
duğu ve Tepebaşı Belediyesi tarafından
Kalkınma Bakanlığı, Bursa Eskişehir Bi-
lecik Kalkınma Ajansına sunulan
“Düşük Karbon Ayak İzi İçin Enerji
Etkin Bina” başlıklı proje kabul edildi.
Proje, Tepebaşı Belediyesi Hizmet Bina-
sının yenilenebilir enerji üretimi tekno-
lojileri kullanarak enerji ihtiyacının bir
kısmını kendi bünyesinde üretmesini
ve doğayla barışık bir bina hâline getiril-
mesini amaçlıyor. 2. SAYFADA

� Bilimsel Araştırma Projeleri (BAP)
esaslarında gerçekleştirilen değişiklik-
ler, Proje Birimi tarafından düzenlenen
bir toplantı ile öğretim elemanlarına
tanıtıldı. Toplantıda Rektör Yardımcısı
Prof. Dr. Ender Suvacı ve Proje Birimi
Müdürü Yrd. Doç. Dr. Haluk Yapıcıoğlu
değişiklikler konusunda katılımcılara
bilgi verdi. 4. SAYFADA

Haber
� TTNet “Yeteneğe Destek, Ya-
ratıcı Ekonomiye Destek” pro-
jesiyle konuğumuz oldu. 3’DE

Haber
� Sosyal medyada iletişim tasa-
rımı zirvesi, çalışanlar ile öğren-
cileri buluşturdu. 4. SAYFADA

Öğrenci Görüşü
� Türkçeyi etkin bir şekilde
kullanabiliyor musunuz?

8. SAYFADA

� Üniversitemizin Batı Avrupa
Programları Seçme Sınavı baş-

vuruları ve hizmetlerle ilgili
yeni gelişmeler, Köln’deki

Batı Avrupa Bürosunda
düzenlenen bir basın

toplantısıyla tanıtıldı.

� Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Aydın
Ziya Özgür, açık ve uzaktan öğreti-
min internet üzerinden hızla online
eğitime doğru gittiğini söyledi. Prof.
Dr. Özgür, bu eğitim hizmetleri-
nin çoğunluğunu artık online
olarak verdiklerini söyledi. 7. SA

YF
AD

A

� Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Naci
Gündoğan, Koçfest Üniversite

Oyunları için yapılan hazır-
lıklar konusunda bilgi
verdi. Gündoğan, oyunları

çeşitli etkinliklerle bir
gençlik şölenine dön-
üştürmeye çalıştıkla-
rını söyledi. 5’DE

kariyerinize Güç katın! Avrupa’dan 8 Bin mezun Verdik

Üniversitemiz 168
sporcu ile katılıyor

Oyunlar için kura
çekimi yapıldı

Anadolu
TASSA
konferansına
katıldı
� Amerika Birleşik Devlet-
leri Maryland Üniversitesi
bünyesinde Türk Amerikan
Bilim İnsanları Derneği TAS-
SA’nın (Turkish American Sci-
entists & Scholars
Association) düzenlediği
5’inci konferans 3-4 Mart’ta
Maryland Üniversitesi College
Park Kampüsünde gerçekleş-
tirildi. 3. SAYFADA

Uzaktan öğretimde
online dönem

� Koçfest Üniversite Spor Oyunları kura
çekimi 13 Nisan günü Salon 2009’da
gerçekleştirildi. Kura çekimine Türkiye
Üniversite Sporları Federasyonu Başkanı
Prof. Dr. Kemal Tamer de katıldı. 5’DE

� BESYO Müdürü Prof. Dr. Güven Sevil,
oyunlara üniversitemizin168 sporcu ile
katılacağını söyledi. Sevil, sporcu-
larımızın takım ve bireysel olarak çok iyi
durumda olduklarını kaydetti. 5’DE

Prof. Dr.
Naci Gündoğan

Prof. Dr.
Aydın Ziya
Özgür

23 Nisan
Ulusal

Egemenlik ve
Çocuk

Bayramınız
Kutlu Olsun

Miniklerden Rektöre bayram ziyareti
Göze ÇİÇEK

� Anadolu Üniversitesi Kreş ve
Gündüz Bakım Evi öğrencileri ile
Engelliler Araştırma Ensitüsü öğ-
rencileri ve aileleri, 23 Nisan Ulu-
sal Egemenlik ve Çocuk Bayramı
dolayısıyla Rektör Prof. Dr. Davut
Aydın’ı ziyaret etti. 18 Nisan
günü gerçekleşen ziyarette minik
öğrenciler 23 Nisan Ulusal Ege-

menlik ve Çocuk Bayramı’nın
anlam ve önemini çocuk şarkıla-
rıyla anlattı.

Çocuklara hediyeler veren Prof.
Dr. Aydın, Engelliler Araştırma Ens-
titüsünün öncelikli çalışmaları ara-
sında yer alan dört alandan bir
tanesinin de engelli öğrencilere yö-
nelik çalışmalar olduğunu söyledi.
Prof. Dr. Aydın, engelli çocukların

eğitimini desteklediğini ve sürekli
olarak geliştirme gayreti içerisinde
olduğunu kaydetti.

Engelli öğrencilerin aileleri ta-
rafından dile getirilen görüş ve sı-
kıntıları da dinleyen Aydın, bu
sıkıntıları giderme çabası içinde
olduklarını belirterek bu yöndeki
yatırımları artırmaya devam et-
tiklerini ifade etti.

Sporun her rengi Anadolu’da buluşacak
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Günsu UYANIK

� Fen Fakültesi Biyoloji Bölümü Ekoloji
Anabilim Dalının proje ortağı olduğu ve
Tepebaşı Belediyesi tarafından Kal-
kınma Bakanlığı, Bursa Eskişehir Bilecik
Kalkınma Ajansı (BEBKA)’na sunulan
“Düşük Karbon Ayak İzi İçin Enerji Etkin
Bina” başlıklı proje kabul edildi.

Fen Fakültesi Biyoloji Bölümü Ekoloji
Anabilim Dalı Başkanı Prof. Dr. Cengiz
Türe proje konusunda şunları söyledi:

“Projenin amacı Tepebaşı Belediyesi
Hizmet Binasının yenilenebilir enerji
üretimi teknolojilerinin kullanım yolu
ile mevcut enerji ihtiyacının bir kısmını
kendi bünyesinde üretilebilmesi sağla-
narak doğayla barışık bir bina hâline
getirilmesidir. Böylece küresel ısınma
açısından önemli etkiye sahip gazların
salınımından kaynaklanan karbon
ayak izinin azaltılması sağlanarak
LEED (Enerji ve Çevre Dostu Tasarımda
Liderlik) Sertifikası, kriterlerine uygun
bir binaya dönüşmesi hedeflenmekte-
dir. Bu proje kapsamında Üniversite-
miz Ekoloji Anabilim Dalı Hizmet
Binası ve bileşenlerinden kaynaklanan
karbon ayak izi hesaplamalarını ve her
seviyedeki personelin ekoloji, enerji,
çevre ve karbon ayak izi konusundaki
farkındalıklarını artıracak eğitim mo-
düllerini hazırlayacak ve eğitim faali-
yetlerini yürütecektir.”

Hedef grupların Tepebaşı Hizmet Bi-
nasında görev yapan tüm personel, ya-
rarlanıcıların ise Tepebaşı Bölgesinde
yaşayan nüfus ve Türkiye’deki diğer
kamu kurum ve kuruluşlarının yetkili-
leri olduğunu belirten Türe, proje çalış-
malarına yaklaşık iki ay içerisinde
başlanacağını söyledi. Prof. Dr. Cengiz
Türe “Binanın elektrik enerjisi tüketi-
mini % 20’si yenilenebilir güneş enerjisi
üretimi ile yılda % 20 oranında, binada
yağmur suyu toplama sistemi kurulma-
sını böylelikle şebeke suyu kullanımını
yılda % 5, binanın karbon ayak izini
yılda % 20 azaltmak, kamu kurum ve
kuruluşlarını teşvik etmek, personelde
enerji ve çevreye yönelik farkındalık ya-
ratmak istiyoruz.” dedi.

Başvuran 112 projeden 12 tanesinin
kabul edildiğini ve seçilen projeler ara-
sında yer almanın önemli bir başarı ol-
duğunu söyleyen Türe, ortaya çıkacak
sonuçların örnek oluşturacağını sözle-
rine ekledi.

Nadiye YILMAZ

� Mühendislik Fakültesi Elektrik Elek-
tronik Mühendisliği Bölümü öğretim
üyesi ve Raylı Sistemler Araştırma Mer-
kezi Kurulumu Projesinin yürütücüsü
Prof. Dr. Doğan Gökhan Ece, 9 Nisan
günü Radyo A’ya konuk oldu. Nur De-
mir’in sunduğu “Misafir Odası” isimli
programakatılanProf.Dr.Ece,Anadolu
Üniversitesi tarafından tematik altyapı
projesi çağrısı kapsamında Kalkınma
Bakanlığına sunulan ve kabul edilen
Raylı Sistemler Araştırma Merkezi Ku-
rulumu Projesini anlattı.

“Anadolu Üniversitesi tarafından te-
matik altyapı projesi çağrısı kapsa-
mında Kalkınma Bakanlığına 2010
yılının Haziran ayında, Ulusal Raylı Sis-
temler Mükemmeliyet Merkezi proje
önerisi sunuldu. Bizden 2011 yılında
da revize edilmesi istendi. 2011 yılı içe-
risinde rektörümüz ve bu konuyla ilgili
RektörYardımcısıProf.Dr.MustafaCav-
car hocayla birlikte Avrupa’daki ben-
zerimerkezleri ziyaret ettik." diyen Prof.
Dr. Doğan Gökhan Ece, projeyi gezdik-
leri merkezler ışığında revize ettiklerini
söyledi. Revize edilmiş projenin de
2011 yılının Ağustos ayında Kalkınma
Bakanlığında hakemler önünde sunul-
duğunu belirten Ece, hakem sunuşları-
nın sonunda projenin 2011 yılının
sonunda tüm bütçesiyle aynen öner-
dikleri şekilde kabul edildiğini, bu Ocak
ayında yayımlanan resmî gazetede ise
projenin resmen başlağını söyledi.

Türkiye’nin Eksiklikleri

Prof.Dr.DoğanGökhanEce,projenin
amacının Türkiye’nin demiryolları açı-
sından eksikliklerinden bir tanesi olan
ürün geliştirme test merkezi ve daha
sonra da sertifikasyon test merkezini
oluşturmak olduğunu söyledi. Ece pro-
jenin amaçları konusunda şunları da
söyledi:“Türkiye’de bilinen birçok
kamu kuruluşu var. Bunların en önem-
lilerinden biri de bizim şehrimizde bu-
lunan Tülomsaş. Kendilerinin yeni
tasarladıkları ya da yeniden tasarladık-
ları ürünlerini anında test etmek için

gerek laboratuvar gerekse test yolu açı-
sından bir fırsatları yok. Dolayısıyla biz
onlara bu fırsatı vereceğiz ve daha
sonra da sertifikasyon çalışmalarında
dakendilerineyardımcıolacağız.Buşe-
kilde de ürettikleri ürünler Avrupa Bir-
liği (AB) açısından AB’nin
yönetmeliklerine göre de sertifikalı ola-
cak. Bu büyük bir fayda. Bunun ya-
nında da böyle bir merkezin olması
hem özel hem de devlet sektörleri için
de yeni yeni araçlar üretme ve kendi
araçlarımıza sahip olma açısından da
büyük bir fayda sağlayacağını düşünü-
yorum.”

“Proje Eskişehir’in Alpu ilçesinde ku-
rulması düşünülüyor” diyen Prof. Dr.
Ece, Alpu’nun önemini şu şekilde an-
lattı: “Alpu’dan şu anda Ankara-Eskişe-
hir yolu geçiyor. Yani konvansiyonel
hızlı araçlar geçiyor. Bu da Alpu’yu
bizim açımızdan değerli kılıyor. Al-
pu’da yaklaşık 40-45 km uzunluğunda
bir test yolu olacak. Bu yol çeşitli kı-
sımlardan oluşacak. Bir tanesi 30 km
kadar daire şeklinde olacak. Bu test yo-
lunda, 300 km’nin üzerinde hız yapan
trenleri test yapmayı planlıyoruz. 330-
340 km hıza çıkabilmeliyiz. Çünkü
artık Türkiye bir hızlı tren ülkesi konu-
mundadır. Bizim de bunları test ede-
cek kabiliyete sahip olmamız gerekir.
Bunun yanında yük trenleri için daha

yavaş ve daha derin virajları olan 90 ile
120 km hızında, 8-9 km'lik test yolu ve
yaklaşık 3-4 km’lik tramvayların test
edilmesini sağlayacak 90 derecelik vi-
rajlara da sahip bir test yolumuz ola-
cak. Çünkü Türkiye hızla tramvaylaşan
bir ülke. Birçok belediyemiz tramvay
tesis etmekte oldukça hararetli ve ha-
reketli görünüyor. Dolayısıyla onların
da ihtiyaçlarını gidermemiz gerekiyor.
Şehirlerimize kurulan tramvay sistem-
lerinin birçoğu yurtdışından genellikle
ikinci el olarak satın alınıyor. Burada
tekrardan bir bakımdan, tamirden ve
modernizasyondan geçirildikten sonra
hizmete alınıyor. Tabii bunların emni-
yet açısından test edilmesi lazım bun-
lar önemlidir.”

Avrupa’da böyle merkezlerin bulun-
duğuna dikkat çeken Prof. Dr. Ece “Av-
rupa’da raylı sistemler konusunda
önemli birkaç merkez var. Eskişehir de
bunlardan bir tanesi olacak. Avrupa’da
kendi test yolu olan ana iki tane test
merkezi var. Bir tanesi Almanya’da di-
ğeri de Çek Cumhuriyeti’nde bulunu-
yor. Bunun dışında Fransa’daki çok
kısa ve İtalya’daki hâlihazırdaki demir-
yolu üzerinde test yapıyor. Avrupa’da
kendi test yolu olan 3’üncü ülke olaca-
ğız. Bunların içinde de en iyisi olmayı
plânlıyoruz. Bu güne kadar yaptığımız
çalışmalar o yönde. Teknik laboratuvar

açısından onlarla aşağı yukarı aynı ola-
cağız ama test yolu açısından kesinlikle
daha iyi olacağız.” şeklinde konuştu.

Bir Çok Yararı Olacak

Prof. Dr. Doğan Gökhan Ece, proje-
nin yararlarını ise şu sözlerle anlattı:
“Öncelikle Türkiye’de üretilen çeken
ve çekilen araçlar için Avrupa Birliği-
nin karşılıklı işletilebilirlik yönetme-
liklerine uygunluğu test edilecek. Bu
şu demek: Avrupa ile iş birliği yaptı-
ğınızda gönderdiğiniz malların bu-
lunduğu vagonların onların
sistemlerine göre olması. Bu sistem-
leri kurup yerli üreticiyi teşvik etme-
miz gerekiyor. Yerli üreticinin
ürününü test etme konusunda iki saf-
hada sıkıntısı var. Birincisi ürününü
geliştirme, ikincisi de ürün sertifikas-
yon safhasına geldiği zaman. Gerek
kamu gerek özel, yerli üreticiye ürü-
nünün geliştirme testleri için fırsat ta-
nıyacağız. Ürün geliştirme safhasında
gelecekler ürünlerini test edecekler,
kendi mühendisleri ve bizim mü-
hendislerimiz yardımcı olacak ve ürü-
nün aksayan yanlarını belirledikten
sonra fabrikalarına gidecekler, düzel-
tecekler. Her şeyin tamam olduğunu
düşündüklerinde o zaman sertifikas-
yon işlemleri başlayacak. Önemli olan
ürün geliştirme safhasında bir test
imkânı sağlamak.”

Projede 20’ye yakın araştırma gö-
revlisi istihdam ettiklerini belirten
Prof. Dr. Ece, sözlerine şöyle devam
etti: “Bunlardan bazıları başka üniver-
sitelerde yüksek lisans programlarını
sürdürüyor, bazıları da daha başla-
madılar. Avrupa’da bir üniversite ile
anlaşma imzaladık. Diğeriyle de imza-
lamak üzereyiz. Raylı sistemlerle ilgili
olan bir program veya buna benzer
bir eğitim alanı açılacak. Anadolu Üni-
versitesinde ayağı yere basan raylı sis-
temler mühendisleri yetiştirmeye
başlayacağız. Buna sadece mühendis-
lik olarak bakmamak lazım. İleride
raylı sistemler işletmeciğili açısından
da büyük bir adım olacak.”

Yenilenebilir
enerjiyle doğa
dostu bir bina

Test yoluna sahip üçüncü ülke olacağız
Üniversitemiz Raylı Sistemler Araştırma Merkezi Kurulumu yürütücüsü Prof. Dr. Doğan Gökhan Ece:

Anıl AKSOY

� Sosyal Bilimler Enstitüsü tarafından
düzenlenen Mavi Salon Seminerleri, 13

Nisan’daAraştırma
Görevlileri Onur
Çakır ve Çiğdem
Yasemin Ün-
lü'nün sunumla-
rıyla devam etti.

İlk sunumu
“Rekreasyo-
nel Liderlik
ÜzerineKav-
ramsal Bir
Çalışma”

başlıklı
sunu-

muyla Turizm veOtelcilik Ana BilimDa-
lından Arş. Gör. Onur Çakır gerçekleş-
tirdi.Çalışmasınınamacını“Rekreasyon
alanına yönelik bir liderlik modeli oluş-
turmak" olarak belirleyen Çakır, çalış-
mada örnek olarak ise daha önce
rekreasyon alanında yapılmış olan li-
derlik araştırmalarını incelediğini be-
lirtti. Rekreasyonun “İnsanların
bedenlerini ve ruhlarını yenilemek için
hürolarakkatıldığıaktiviteler"olduğunu
belirtenÇakır,sözlerineşöyledevametti:
"Özellikle sanayi devriminden sonra iş
hayatınıninsanhayatınınmerkezineta-
şınmasıyla insanlar, rutin çalışma orta-
mının getirdiği sıkıntıları gidermek ve
işlerinehembedenenhemderuhenye-
nilenmiş olarak gidebilmek için boş za-
manlarını nitelikli bir şekilde

değerlendirmearayışınagirmişvefarklı
aktiviteler talep etmeye başlamışdır. Bu
durum da toplumda bir ihtiyaç haline
gelmiştir.Budarekreasyonel liderliğior-
taya çıkardı.”

İletişim Bilimleri Fakültesinden Arş.
Gör. Çiğdem yasemin Ünlü de “Taraf
Gazetesinin Gündemini Belirleyen Un-
surlar ve Gazetenin Gündeminin Diğer
GazetelerinGündemlerineOlanEtkisi"
başlıklı bir sunum yaptı. Ünlü ilk bö-
lümde gündem belirleme kuramı,
medya gündemi ve medya günde-
mini belirleyen unsurlar başlıklı ko-
nulara değinirken ikinci bölümde
Taraf gazetesinin yayın hayatına
başladığı dönemde Türkiye’nin
içinde bulunduğu siyasal ve sosyal
koşullar ilebudönemdebasınındu-

rumu ve Taraf gazetesinin biçimsel ve
içeriksel özellikleri, tirajı, sahiplik yapısı,
ekonomik sorunları, gazeteye verilen
ödüller,gazeteüzerine
yapılan tartışmalar
ve gazeteye açılan
davaları anlattı.

Prof. Dr. Doğan Gökhan Ece prog-
ramda Raylı Sistemler Araştırma
Merkezi konusunda bilgi verdi.

Prof. Dr.
CengizTüre

Arş. Gör.
Çiğdem Yasemin Ünlü

Arş. Gör.
Onur Çakır
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Göze ÇİÇEK

� TTNET'in “Yeteneğe Destek, Yaratıcı
Ekonomiye Destek” adlı Kurumsal Sos-
yalSorumlulukProjesinin2012yılıprog-
ramının 3’üncü durağı Anadolu
Üniversitesioldu.10NisangünüÖğrenci
Merkezi Salon 2009’da açılışı yapılan
proje, gençlere ücretsiz dijital içerikli eği-
timolanağısağlayacak.12Nisan’akadar
devam eden etkinliğin açılışına Rektör
Prof. Dr. Davut Aydın ve TTNET Genel
Müdürü Tahsin Yılmaz ile kurumsal iliş-
kilerden sorumlu kıdemli direktör Feri-
dun Alkan da katıldı.

10 İlde Bin Genç

Açılış konuşmasını yapan TTNET
Genel Müdürü Tahsin Yılmaz, bu pro-
jeyle gençlere bilişim dünyasındaki yeni
istihdam alanlarını ve iş fırsatlarını ta-
nıtmayı amaçladıklarını belirterek şöyle
konuştu:

“Bizlerülkeolarakekonomik,sosyalve
kültürel zenginliğe; yüksek idealleri olan
yetenekli genç bir nesle sahibiz. Yaratıcı
ürünihracatında ilksıralarayükselebile-
cek potansiyeli olan bir ülkeyiz. TTNET

olarak bu potansiyeli
harekete geçirmek için
gönüllü olduk. Tür-
kiye’de yaratıcı ekono-
miyi sahiplendik ve
projemizi hayata geçir-
dik. İzmir’de başlayan
2012 programımızı
Adana ve Eskişehir’le
devam ettirdik ve top-
lam 300 gencimize
ulaştık. Yıl sonuna
kadar Türkiye’nin 10
ilinde ‘Yeteneğe Destek
Yaratıcı Ekonomiye
Destek’diyeceğizvebin
gencimizle buluşmuş
olacağız.”

RektörProf.Dr.Davut
Aydınise“Gençyetenekleridesteklemek
amacıylahayatageçirilenbuönemlipro-
jenin Eskişehir programına ev sahipliği
yapmaktan dolayı çok mutluyuz. Eği-
timlere katılacak gençlerimizin yetenek-
lerinin ekonomiye kazandırılmasıyla
ülkemizin büyük kazançlar elde edece-
ğine inanıyorum.” dedi.

Panelin moderatörlüğünü üstlenen
Bilgi Üniversitesi öğretim üyesi Yrd. Doç.
Dr. Fatoş Karahasan da bir sunum ger-
çekleştirdi. Ayrıca; müzisyen Bedük, Bo-
tego Genel Müdürü Ekim Nazım Kaya,
TTNET Dijital Medya Pazarlama Direk-
törü Yaman Alpata, TTNET İş Geliştirme
Direktörü Murat Eren ve TTNET İnterak-

tifMedyaYöneticisiMuratKahramanda
üç gün süren eğitimde konuşmacı ola-
rak yer aldı. 3 günlük eğitim progra-
mında “Dijital İçerik Üretimi” , “Dijital
İçerik Sunumu”, “Ticaretin Elektronik-
leştirilmesi” alanlarında eğitim verildi.
Katılımcılar, eğitim sürecinde; yaratıcı
ekonomi ve yaratıcı ekonominin sun-

duğu fırsatlar konusunda bilgi edindi ve
düzenlenen panellerde iş dünyasının
önemli isimleri ile buluştu. Ayrıca katı-
lımcılar,dünyanınensaygınüniversitele-
rinden olan Massachusetts Institute of
Technology (MIT) Enterprise Forum Tür-
kiye tarafından verilen “Girişimcilik ve İş
Geliştirme”eğitimleri ileetkinbirerüretici
olarakekonomiyedeğerkatmayönünde
kapasitelerinigeliştirmefırsatıdaeldeetti.
Eğitimin sonunda, gençlerin ekonomiye
artı değer katacak üretken
aktörlerolmayolunda
yetkinliklerinin geliş-
tirilmesi hedefleni-
yor.Ücretsizverilen
eğitimlere Eskişe-
hir’in yanı sıra
Düzce, Bilecik, Kü-
tahya, Afyon ve Is-
parta’dan da
gençler ka-
tıdı.

Türkiye genç yeteneklerle kazanacak

Handan KAYGUSUZ

� Amerika Birleşik Devletleri Maryland
Üniversitesi bünyesinde Türk Ameri-
kan Bilim İnsanları Derneği TASSA’nın
(Turkish American Scientists & Scholars
Association) düzenlediği 5’inci konfe-
rans 3-4 Mart’ta Maryland Üniversitesi
College Park Kampüsü’nde gerçekleşti-
rildi. Konferansa Anadolu Üniversite-
sini temsilen Rektör Yardımcıları Prof.
Dr. Ender Suvacı ve Prof. Dr. Naci Gün-
doğan başkanlığında çeşitli fakülte de-
kanları ve birim temsilcilerinden
oluşan bir heyet katıldı.

Bilim Köprüsü

Maryland Üniversitesi Robert H.
Smith İşletme Okulu’nda gerçekleştiri-
len toplantının bu yılki teması “Türkiye
ile ABD arasında sürdürülebilir bilim
köprüsü inşa etme”' olan konferansta
gerek ABD'de yaşayan gerekse Türki-
ye'den gelen 400 civarında Türk ve
ABD'li akademisyen,
bilim insanı ve öğ-
renci topluluğu yer
aldı. Türkiye'den
Bilim, Sanayi ve Tek-
noloji Bakan Yardım-
cısı Prof. Dr. Davut
Kavranoğlu ve Yük-
seköğretim Kurulu
(YÖK) Başkanı Prof. Dr. Gökhan Çetin-
saya ile Türkiye'deki birçok üniversite-
nin yöneticisi konferansa katıldı.

Türkiye’nin Washington Büyükelçisi
Namık Tan’ın açılış konuşmasıyla baş-
layan konferansa eski Devlet Bakanı
Kemal Derviş’in yanı sıra Yale Üniver-
sitesinin gözde araştırmacılarından
biri olan Murat Günel katıldı. Konfe-
ransta ayrıca diyabet alanında dünya-
nın en ünlü isimlerinden biri olan
Harvard Üniversitesinden Gökhan Ho-
tamışlıgil, yine Harvard Üniversitesin-
den kanser araştırmalarında
geliştirdiği test yöntemiyle teşhiste
çığır açan Mehmet Toner ve MIT’de ge-
leceğin Nobelli bilim insanlarından biri

olacağı düşünülen ekonomist Daron
Acemoğlu da yer aldı.

TASSA Başkanı ve Maryland Üniver-
sitesi öğretim üyelerin-
den Prof. Haluk Ünal,
böyle bir konferans
düzenlemelerinin 2
amacı olduğunu söy-
ledi. Ünal, bu amaçla-
rından ilkinin Türkiye
ve Amerika arasında
bilimsel bir köprü oluş-

turmak, 2’ncisinin de Amerika’daki
Türk kökenli bilim insanlarının kendi
aralarında iletişimini sağlamak oldu-
ğunu ifade etti.

Büyükelçi Tan’dan Çağrı

Büyükelçi Namık Tan, konuşma-
sında ABD’de yaşayan Türk bilim in-
sanlarına seslenerek şunları dile getirdi:
“Amerikan üniversitelerinin sunduğu
fırsatları terk etmenizi istemiyorum, bu
gerçekçi olmaz. Ama sizi, Türkiye’de
zaman geçirmeye ve başarılarınızı
gençlerle paylaşmaya, onlara yol gös-
termeye çağırıyorum. Türkiye’deki kon-
feranslara katılmanızı, yaz okullarında
eğitim vermenizi ya da izinlerinizi Türk

üniversitelerinde geçirmenizi umuyo-
rum. Türkiye’de sizin deneyimleriniz-
den faydalanacak ve ilham alacak yüz
binlerce genç bulunuyor. Onlarla Ame-
rika’daki deneyimlerinizi paylaşın. Bu-
rada başarılı olmuş kişiler olarak, kendi
vatanınızda bilimi desteklemek için iş
birliği kanalı açmanız çok önemli.
Bunun yanında, yabancı meslektaşla-
rınızı Türkiye’de eğitim verme ve araş-
tırma yapma yönünde teşvik
edebilirsiniz. Bu, birbirimizi daha iyi
anlamamıza yardımcı olacaktır.”

Tersine Beyin Göçü

Konferansın 2’nci günü, Türkiye'deki
yüksek öğretim sistemi üzerindeki tar-
tışmalara ayrıldı. “Türkiye İçin Yüksek
Öğretim Modelleri” başlıklı paneli,
Bilim, Sanayi ve Teknoloji Bakan Yar-
dımcısı Kavranoğlu ile Yükseköğretim
Kurulu (YÖK) Başkanı Prof. Dr. Gökhan
Çetinsaya da izledi.

Panelin açılışında söz alan YÖK Baş-
kanı Çetinsaya, Türkiye'de yüksek öğ-
retim sisteminin karşılaştığı bazı zorluk
ve sorunlara da değindi. Çetinsaya,
bunlardan birincisinin “kalite” konusu
olduğunu belirterek şöyle konuştu:

“Yüksek öğretim sisteminde önemli bü-
yümeye tanık olduk. Şimdi, inovatif eği-
tim sunma, modern araştırmalar
yürütme ve birinci sınıf yayınlar
üretme konuları üzerinde dikkatlice
düşünme zamanı. Bu tamamıyla Tür-
kiye’de yüksek öğretimin kalitesiyle il-
gilidir. Türkiye’de özellikle yeni
kurulmuş üniversiteler kalite mekaniz-
maları tesis etmeye yatırım yaparken
daha eski kurumların da kendi mevcut
sistemlerini geliştirmelerini sağlamalı-
yız. Bu aşamada size şu bilgiyi vermek
isterim ki, Türkiye’de kalite güvence sis-
temleri üzerinde sağlıklı bir tartışma
yürüyor.”

Çetinsaya, gündemlerindeki 2’nci ko-
nunun, “uluslararasılaşma” olduğunu
tanımlayarak şunları söyledi: “Türki-
ye'deki sosyal, ekonomik ve siyasi deği-
şimler, ülkemizi son yıllarda bölgesel
güce ve küresel oyuncuya dönüş-
türdü.”

Ticaret Hacmi Artıyor

Türkiye'nin komşu ülkelerle ekono-
mik ilişkileri ile ABD, AB, Afrika gibi
ülke ve bölgelerle ticaret hacminin art-
tığına dikkat çeken Çetinsaya sözlerine

şöyle devam etti: “Bu bağlamda, üni-
versitelerden, Türkiye’nin küresel reka-
betine katkıda bulunabilecek bilgi ve
yeteneğe sahip öğrenciler mezun et-
meleri beklenmektedir. Dolayısıyla, eği-
tim sistemimizi dış dünyaya açmalıyız.
Bu hedefe ulaşmak için, öğrencileri-
mizi ve akademik personelimizi ülke
dışına gönderirken yabancı öğrencileri
ve araştırmacıları da Türkiye'ye çek-
meliyiz. Bu kapsamda, Türk kökenli
akademisyenlerin araştırma yapmaları
ve ders vermeleri için Türkiye'ye kısa ya
da uzun vadeli çerçevede geri dönme-
lerini öngören ters beyin göçü teşvik
edilecektir.”

Özyeğin Üniversitesi Rektörü Prof.
Dr. Erhan Erkut’un moderatörlü-
ğünde, Üniversitemiz Rektör Yardım-
cısı Prof. Dr. Ender Suvacı ile
ülkemizdeki diğer üniversite yönetici-
lerinin de katıldığı panelde katılımcı-
lar, bu sorunlara ilişkin çözüm
önerilerini dile getirdi. Prof. Dr. Ender
Suvacı, ayrıca Voice of America (Ame-
rika’nın Sesi) ve Turkish American Tel-
evision’a (Türk Amerikan Televizyonu)
yaptığı açıklamalarda Anadolu Üni-
versitesinin vizyonu, hedefleri, uluslar-
arası iş birlikleri, uluslararası araştırma
projeleri ve üniversitenin son dö-
nemde eğitim öğretim alanında yap-
mış olduğu iyileştirme faaliyetleri
konusunda bilgiler aktardı. Prof. Dr.
Suvacı konuşmasında ayrıca ABD’de
yaşayan ve Türkiye’ye dönmek isteyen
bilim insanlarına ve doktora eğitimine
devam etmekte olan genç akademis-
yenlere de Anadolu Üniversitesinde
çalışmayı düşünmeleri konusunda
çağrıda bulundu. Bu kapsamda,
ABD’deki üniversitelerde doktora eği-
timini bitirmek üzere olan ve Üniversi-
temizde çalışmayı düşünen genç
akademisyen adaylarıyla da görüşme-
ler yapıldı. Anadolu Üniversitesi, kon-
feransta birisi üniversitenin genel
tanıtımını içeren, diğeri ise TRT Okul’u
anlatan iki ayrı posterle tanıtıldı.

Üniversitemiz TASSA konferansına katıldı

Rektör
Prof. Dr.
Davut Aydın

Yrd. Doç. Dr.
Fatoş

Karahasan

Tahsin Yılmaz

TASSA’nın düzenlediği konferansa Anadolu Üniversitesi’nden Rektör Yardımcıları Prof. Dr. Ender Suvacı ve
Prof. Dr. Naci Gündoğan başkanlığında çeşitli fakültelerin dekanları ve birim temsilcileri katıldı.

Feridun Alkan
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Sosyal medyada iletişim tasarımı zirvesi

Amacımız
herkesin proje
yapmasına
yardımcı olmak

Gazetenin tüm renkleri CMYK’da...

Özer SENDİNÇ

� Bilimsel Araştırma Projeleri (BAP) esas-
larında gerçekleştirilen değişiklikler,
Proje Birimi tarafından düzenlenen bir
toplantı ile öğretim elemanlarına tanı-
tıldı. 11 Nisan’da Öğrenci Merkezi Salon
2009’da gerçekleştirilen toplantıya Ulus-
lararası İlişkiler ve Araştırmadan So-
rumlu Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Ender
Suvacı ve Proje Birimi Müdürü Yrd. Doç.
Dr. Haluk Yapıcıoğlu konuşmacı olarak
katıldı.

Prof. Dr. Ender Suvacı “Destek verdiği-
miz projeler sadece Fen Bilimleri ala-
nında değil, Sosyal Bilimler, Eğitim
Bilimleri ve Sağlık Bilimlerini de içeriyor.
Anadolu Üniversitesi olarak destek veri-
len projeleri uluslararası arenaya taşı-
mak istiyoruz. 2011 yılında 174 bilimsel
projeye destek verdik. Ayrıca 2012 yılı-
nın ilk çeyreğinde de 56 bilimsel araştır-
mayı destekledik.” dedi.

Bilimsel Araştırma Projelerinin TÜBİ-
TAK Projeleri için kuluçka özelliği taşıdı-
ğını vurgulayan Prof. Dr. Suvacı, başvuru
formlarında gerçekleştirilen değişiklikler
ile TÜBİTAK formatına uyum sağlandı-
ğını belirtti. Başvuruların değerlendiril-
mesinin özgünlük, yapılabilirlik ve
yaygın etki ölçekleri ışığında yapılacağını
söyleyen Suvacı, proje başvuru, değer-
lendirme ve yaşam döngüsü süreçlerine
yönelik yazılım geliştirme ve iyileştirme
faaliyetlerinin sürdüğünü de belirtti.

Projelerin değerlendirilmesinde TÜBİ-
TAK kadar katı olmadıklarını söyleyen
ifade eden Ender Suvacı, projede bir öğ-
renme süreci yaşandığını ve projenin ya-
pılarak öğrenildiğini ifade etti.
Değerlendirme kriterlerinde sağlanan es-
neklikle teşvik edici ve öğretici olmayı he-
deflediklerini belirten Prof. Dr. Ender
Suvacı “Amacımız herkesin proje yap-
masına yardımcı olmak.” diye konuştu.

Proje Birimi Müdürü Yrd. Doç. Dr.
Haluk Yapıcıoğlu da başvuru formunda
gerçekleşen değişiklikler konusunda
bilgi verdi. Başvuru formunda, temel
reddedilme nedenlerinden literatür öze-
tinin önemine dikkat çeken Yapıcıoğlu,
literatür özetinin, projenin hangi eksik-
leri tanımlayabildiğini, nasıl desenlen-
mesi gerektiğini anlatması gerektiğini
vurguladı. Başvuru formunu doldurur-
ken dikkat edilmesi gere-
ken noktaları da
aktaran Yapıcıoğlu,
öğretim üyelerinin
ve öğrencilerin pro-
jelerle ilgili her türlü
bilgi ve soru için proje
birimi ofisini ziya-
ret edilebile-
ceklerini
sözle-
rine
ek-
ledi.

Haber Merkezi

� İletişimKulübütarafından4yıldırdü-
zenlenen “CMYK Gazete Günleri” 14-15
Nisan’da Salon 2009’da gerçekleştirildi.
Medyadünyasındanpekçokünlüismin
katıldığı etkinliğe, Anadolu Üniversitesi
öğrencilerinin yanı sıra çeşitli illerdeki
üniversitelerden gelen öğrenciler de
yoğun ilgi gösterdi. Tepebaşı Belediye
Başkanı Dt. Ahmet Ataç ve İletişim Bi-
limleri Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Nezih
Orhon’un da katıldığı “CMYK Gazete
Günleri 4” tüm katılanlara keyifli bir
hafta sonu yaşattı.

İki gün süren etkinliğin ilk konuğu,
FoxTv’deki“FatihPortakal ileÇalarSaat”
programının sunucusu Fatih Porta-
kal’dı. Konuşmasında habercilik geçmi-
şine değinen Portakal “İfade
özgürlüğüm var; eleştirmem gerekeni
eleştiriyorum, övmem gerekeni övüyo-
rum.”dedi.

Kanal D’nin genç muhabirleri Berat
Çamyar ve Orkun Ün de “Bu sektörde
utangaçlık ve çekingenlik olmaz!” diye-

rek öğrencilere tavsiyelerde bulundu.
“Politika Muhabirliği” başlıklı oturu-

mun konuğu olan CNN Türk Başbakan-
lık Muhabiri Murat Pazarbaşı ise stajın
öneminedikkatçekti.Pazarbaşı, “1’inci
sınıftan itibaren staj imkanlarını değer-
lendirmeniz gerekiyor. Staj süresi epey
bir uzun oluyor, sabretmelisiniz çünkü
bu sektörde kadro almak ve para ka-
zanmaya başlamak zaman alıyor.”şek-
linde konuştu.

Soru Sormayı Bilmek

El Cezire Türk TV muhabiri İrfan
Bozan “Gazetecilik nedir ve gazeteci
nasıl olmalıdır diyorsanız bana eğer, ce-
vabım şu olacak: İlk önce soru sormayı
bilmek zorundasınız.”dedi.

Gazete Günleri etkinliğinin ilk günü-
nün son oturumunda Haber Türk Ga-
zetesi Köşe Yazarı Oben Budak ile
Magazin haberciliği tartışıldı.

Etkinliğin 2’nci gününün ilk konuğu
Hürriyet IKMuhabiriZeynepMengi’ydi.
Mengi,bloglarınhaberkaynaklarıolarak

kullanıldığına değinerek gazetecilerin
bile neredeyse %30’unun blogları sü-
rekli ziyaret ettiğini söyledi.

TRT Türk’te “Gazeteci Gözüyle” prog-
ramıyla tanınan Işın Eliçin de staj yap-
manınbüyükönemtaşıdığınıvurguladı.

Kanal D’de yayınlanan “İrfan Değir-
menci ile Günaydın” programının su-
nucusu İrfan Değirmenci ve editörü
Ertuğrul Albayrak da etkinliğin konuk-
ları arasındaydı. Değirmenci, seyirciyle
samimiyet kurabilmenin önemine de-
ğinerek “Televizyon ticari bir mecra. Se-
yirci,sunucununrolyaptığını,yapmacık
mı samimi mi, laubali mi olduğunu çok
iyi anlıyor. Müşteri veli nimettir mantı-
ğıyla diyorum ki biz gerçekten ticari bir
iş yapıyoruz. Laubalilik ile samimiyet
arasında çok ince bir çizgi var, dolayı-
sıylabizimbuinceçizgiyiçokiyiayırtet-
memiz gerekiyor.”dedi.

Anadolu Üniversitesinde okumanın
öğrenciler içinbüyükbirşansolduğunu
ifade eden Ertuğrul Albayrak ise “Bu
kadar profesyonel bir organizasyonu İs-

tanbul veya Ankara'da yapamıyorlar,
sizleri tebrik ederim." dedi.

“Türkiye’deZaman”adlı fotoğrafpro-
jesinin ekibinde yer alan foto muhabiri
Mühenna Kahveci, Zaman gazetesinin
1.5 yıldır yürüttüğü projeyi ve proje sü-
recini öğrencilerle paylaştı.

Ekip Zamanla Yarıştı

“CMYK Gazete Günleri 4” etkinliği-
nin en ilgi çeken yanı ise ekip tarafın-
dan konuklara sunulan ödüller oldu.
Konuşmacıların henüz konuşmaları
devam ederken haberini yazan ve bu
haberi çerçevelenmiş bir gazete say-
fası hâlinde konuklarına sunan CMYK
ekibi, yaptıkları çalışmayla hem ko-
nukların hem de katımcıların ilgi
odağı oldu.

11 kişinin konuk olduğu, 300’e
yakın kişinin katılımcı olarak davetiye-
leri tükettiği“CMYK Gazete Günleri
4”,14 ve 15 Nisan’da #gazetegünleri
etiketi ile Twitter’da da popüler başlık
(Trend Topic) olmayı başardı.

Günsu UYANIK/Tümsev SAYAR

� İletişimBilimleri Fakültesi tarafından
ilk kez bu yıl gerçekleştirilen Sosyal
MedyadaİletişimTasarımıZirvesi (SMIT
SUMMIT), 13 Nisan günü Atatürk Kül-
tür Merkezi'nde gerçekleştirildi. Amacı;
sosyal medya farkındalığı yaratmak,
sosyal medya sektörü çalışanları ile öğ-
renci ve öğretim üyelerini buluşturmak
ve sosyal medya uzmanlarının Eskişe-
hir'deki işpotansiyelinigörmelerini sağ-
lamak olan zirveye, öğrenciler ve
öğretim üyeleri büyük ilgi gösterdi.

Zirveye, Hayal Akademisi kurucusu
Ercüment Büyükşener, Efes Türkiye İle-
tişimYöneticisiCihan Yılmaz, Vodafone
Mobil Pazarlama ve Marka İş Birlikte-
likleri Müdürü Umut Kutlu, Sosyal-
medya.co'nun Şef Editörü Fatih Güner,
Markafoni Online Pazarlama Müdürü
DenizUtku,PozitronKurucuGenelMü-
dürü Fatih İşbecer, “Happy Digital” Di-
jital Reklam Ajansı Yönetici Ortağı
Volkaz Ekiz, Uzman TV'nin Kurucusu
Ersan Özer ve Creasoup Digital Reklam
Ajansı Kurucusu Eray Endeş konuş-
macı olarak katıldı.

Açılış konuşmasını gerçekleştiren İle-
tişimBilimleriFakültesiDekanıProf.Dr.
Nezih Orhon, İletişim Bilimleri Fakülte-
sinde uluslararası öğrenci sayısının
fazla olmasının önemine değindi.

İBF'nin düzenlediği etkinlikleri öğrenci-
lerin kendi emek ve çabalarıyla gerçek-
leştirdiğini ve bununla gurur
duyduğunu belirtti.

ErcümentBüyükşenerbaşarılarıhak-
kında harikalar yaratmadığını sadece
var olan bir şeyi nasıl geliştirebileceğini
düşündüğünü ve gerçekleştirdiğini be-
lirtti.

Efes Türkiye İletişim Yöneticisi Cihan
Yılmaz, dijital trendler ve Efes hakkında
bilgiler verdi. Vodafone Mobil Pazar-
lama ve Marka İş Birliktelikleri Müdürü
Umut Kutlu ise değişen dünyada mar-
kaların teknolojiyi nasıl kullanıp uyum
sağladıklarından ve sadece bir yıl içeri-
sinde web siteleri sayısının 25 milyon
artışa ulaşmasının altını çizdi. Zirvede
Sosyalmedya.co'nun Şef Editörü Fatih
Güner ise şunları söyledi:

“Bundan 3 sene önce Facebook
daha yeni yayılmaya başladığında, biz
sandık ki gerçek hayatta neysek orada
da o olacağız. Ama sonradan farkettiği-
miz şey şu oldu; o bizim alternatif ha-
yatımızdı. Gerçekleri yansıtmıyordu
ama bir süre sonra yanılsama geçti.
Sanal ve gerçek hayatlarda arkadaşla-
rımızla görüşüyoruz, bu yüzden alter-
natif hayatımız olmaktan çıktı. Demek
ki Facebook, iletişimimizi kolaylaştır-
mış olabilir ancak bir şey değiştirmedi.

Her şirket gibi o da para kazanmak zo-
runda.HerbirkullanıcıFacebooktaveri
tabanı satırı, parasını da buradan ka-
zanıyor.”

Yöneticilerin bir gününün nasıl geç-
tiğini anlatan Online Pazarlama Mü-
dürü Deniz Utku ise “Sizin nesliniz için
olmazsa olmaz olan aletler, birçok
insaniçinçokyeniyanihâlaçözülmeye
çalışıyor. Sosyal medya da çok yeni,
ajanslar bile Twitter için niye yazsın in-
sanlar buraya diye düşünüyordu” diye
konuştu.”

Projelerinizde Işık Olmalı

Girişimci olmanın zorluklarına deği-
nen Pozitron Kurucu Genel Müdürü
Fatih İşbecer, herkesin girişimci olma-
nın yollarını aradığını ancak girişimci-
liğin insanı sürükleyen bir kavram
olduğunu söyledi.

“Happy Digital” Dijital Reklam Ajansı
Yönetici Ortağı Volkaz Ekiz ise konuş-
masında değişim kavramını ele aldı.

Ünversitemiz İletişim Bilimleri Fa-
kültesi mezunu olan Ersan Özer "Ben
1988 girişliyim, Nezih Hoca da dönem
arkadaşım. 20 sene önce Eskişe-
hir’deydim ancak burası gittikçe gü-
zelleşti olağanüstü bir şehir oldu.” dedi.
Anadolu Üniversitesinin, insanın gü-
nünü dolduran bir okul olduğunu be-

lirten Özer, İstanbul'da olsanız daha
fazla staj yapma imkânınız olabilir, o
yüzden Eskişehir'in insanı kısıtladığını
söyleyebiliriz ancak yine de idealleri-
nizi burada oturtmanızın daha kolay
olduğunu düşünüyorum." dedi.

Fark Yaratmalı

SMIT SUMMIT’in son konuşmacısı
Digital Reklam Ajansı Kurucusu Eray
Endeş ise "5.5 yıl otomotiv sektöründe
çalıştım ardından İstanbul'a gittim,
kafamda da bir sürü fikir vardı. İn-
sanlara gidip benim süper fikirlerim
var diyordum. Onlar da sırtımı sıvaz-
layıp gönderiyorlardı. Hakikaten, ilk
önce bir şeyler yapıp sonra insanlara
gitmek lazım. Bir fark yaratmak gere-
kiyordu. O dönem aklıma 'Blog Ödül-
leri' diye bir fikir geldi, 4 senedir de
blog ödüllerini yapıyorum. Ardından
NTV'den çok güzel bir iş teklifi aldım.
Bir departmada iş geliştirme müdürü
olacaktım, işi bana anlattıktan sonra
'Sen ne yaptın?' diye sordular. Ondan
önce de röportaj yapılmıştı, ilk defa
bir derginin ortasındaydım; onu gös-
terdim, işte buradayım dedim ve
sonra NTV’de çalışmaya başladım.
Ondan sonra da 3 arkadaş ajans kur-
duk ve markalara dijital stratejiler ve-
riyoruz." dedi.

İrfan Bozan

Prof. Dr.
Ender
Suvacı

İrfan
Değirmenci

Yrd. Doç. Dr.
Haluk Yapıcıoğlu

Prof. Dr.
Nezih Orhon Fatih İşbecerErsan Özer Volkan EkizFatih Güner

Fatih Portakal Işın Eliçin Zeynep Mengi Muhenna Kahveci Murat Pazarbaşı Oben Budak
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Sporun her rengi Anadolu’da buluşacak

Üniversitemizi
en iyi şekilde
temsil etmek
istiyoruz

Barış Can KERMAN

� Bu yıl 3500'e yakın sporcu ve spor
profesyonelleri katılımıyla 9’uncusu
düzenlenecek olan Koçfest Üniversite
SporOyunlarına,AnadoluÜniversitesi
evsahipliğiyapacak.Eskişehir'isporun
her rengiyle buluşturacak olan orga-
nizasyona 92 üniversite katılıyor. Tür-
kiye Üniversite Spor Oyunları
Federasyonu (TÜSF) ve Koçfest iş bir-
liği ile gerçekleştirilen organizasyona
her yıl farklı bir üniversite ev sahipliği
yapıyor. 11-17 Mayıs günleri arasında
düzenlenecek olan Koçfest Üniversite
Spor Oyunlarının resmi açılışı ise 14
Mayıs’ta yapılacak.

Koçfest Üniversite Spor Oyunları
için yapılan hazırlıklar konusunda
bilgi veren Rektör Yardımcısı Prof. Dr.
Naci Gündoğan resmi açılışın Üniver-
sitemizin Bahar Şenlikleri yürüyü-
şüne rastladığını söyledi. Prof. Dr.
Gündoğan, şehirde yapılacak yürü-
yüşünardındanresmiaçılışınİkiEylül
Kampüsünde yapılacağını kaydetti.
Gündoğansözlerineşöyledevametti:
“Bahar Şenlikleri ile bu organizasyon
birleştiği için daha renkli bir etkinlik
olacak. 25 Nisan’dan itibaren başla-
yacak olan akreditasyon süreci için
bir web sitesi hazırladık. Koçfest Üni-
versiteSporOyunlarındailkdefaAna-
dolu Üniversitesi kendi web sitesini
hazırladı.Üniversitelereşifrelerverile-
cek ve 25 Nisan’dan itibaren bu şifre-
lerle her üniversite akredite
işlemlerini yapabilecek.”

Organizasyonayaklaşık110üniver-

siteden 3500 sporcunun katılması
bekleniyor. Anadolu Üniversitesi, bu
organizasyona en çok sporcu ile katı-
lacaküniversitelerdenbiriolacak.Top-
lam 168 sporcu üniversitemizi
oyunlardatemsiledecek.Oyunlarbas-
ketbol,voleybol,hentbol,futsal,Yüzme,
atletizm, kano, jimnastik ve su topu
olmaküzeretoplam9branştanoluşu-
yor, Anadolu Üniversitesi ise kano ve
su topu dışında bütün branşlarda yer
alacak.

KoçfestÜniversiteOyunlarınınEski-
şehir’in organizasyonu olduğunu kay-
dedenProf.Dr.Gündoğan“Buetkinliği
EskişehirValiliği,GençlikveSporİlMü-
dürlüğü, Eskişehir Büyükşehir Beledi-
yesi, Tepebaşı ve Odunpazarı
Belediyesi ile Osmangazi Üniversitesi
ile ortaklaşa yapıyoruz. Etkinliği biz
aldıkamabukurumlaraaittesisleride
kullanacağız. Bu Eskişehir’in organi-
zasyonu fakat itici güç Anadolu Üni-
versitesi.” dedi.

Bunun sadece spor ağırlıklı bir or-
ganizasyon olmadığının altını çizen
Prof. Dr. Gündoğan “Adı belki Üniver-
site Spor Oyunları ama bunu biz kon-
serlerle çeşitli aktivitelerle bir gençlik
şöleninedönüştürmeyeçalışıyoruz.Es-
kişehir'de hareketli bir ortam olacak.
Öğrenciler gündüz spor yapacaklar,
akşam da Koçfest’in düzenleyeceği
konserlere katılacak. 3500 sporcudan
bahsettiğimizde ise şehre sadece bu
sporcularıngeleceğinidüşünmüyoruz.
Sporcularınaileleridebelkigelecek.Es-
kişehir’e baktığımızda bir turizm mer-

kezi haline geldiğini görüyoruz ama
konaklama açısından sıkıntı var. Bu
durumu da Koçfest’in organizasyon
şirketi halledecek. Zaten bu sporcular
aynı anda şehre gelmeyecek. Tak-
vimde ona göre ayarlamalar yaptık.
Günlere göre organizasyonu yayarak
konaklama sorununu halledeceğiz.”
dedi.

Prof. Dr. Naci Gündoğan Üniversi-
temizinbütünbirimlerininorganizas-
yon için özverili bir şekilde çalıştığını
kaydetti.

Öğrenci Kulüpleri de Yer Alacak

Gündoğan şöyle devam etti: “Üni-
versite birimlerinin yanı sıra öğrenci-
lerimize de görev vereceğiz. Özellikle
öğrenci kulüpleri aktif olarak organi-
zasyonlardayeralacak.Örnekvermek
gerekirse,akreditasyonçalışmalarıöğ-
renci merkezinde yapılırken Bilgisa-
yar Kulübünden arkadaşlar, gelen
sporculara yardım edecek. Bütün
Koçfest boyunca Fotoğrafçılık Kulü-
bünden arkadaşlar fotoğraf çekecek,
biz de çektikleri fotoğrafları sergileye-
ceğiz, hatta fotoğraf yarışması yap-
mayıbiledüşünüyoruz.Bizimburada
asılamacımızBaharŞenlikleri ileKoç-
fest’i birleştirmek.”

Bu etkinliğin Anadolu Üniversitesi
ve Eskişehir’in tanıtımı için de iyi bir
fırsat olacağını belirten Prof. Dr. Gün-
doğan,Üniversitemizinwebsitesinde
bu tür tanıtımların yer alacağını ve
Koçfest’in de kendi sitesinde Üniver-
sitemiz ve Eskişehir tanıtımlarına yer

vereceğini söyledi. Gündoğan, “Eski-
şehir Ticaret Odası sporcular için bir
harita bastıracak. Bu haritada tesisle-
rin yerleri olacağı gibi Eskişehir’in ta-
nıtımı da yapılmış olacak. Koçfest’in
medyadan takibi açısından her gün
basın bülteni hazırlanacak, bu bül-
tenler web sitesinde yayınlanacak.
Bir de Koç Grubunun kendi yayın or-
ganları var. Bazı maçları canlı olarak
yayınlayacaklar. Anadolu Üniversite-
sinin bu faaliyetlerini ve haberlerini
TRT Okul aracılığı ile televizyondan
duyuracağız.” diye konuştu.

Prof. Dr. Naci Gündoğan sözlerini
şöyle tamamladı:

“Akreditasyon işlemleri başladı-
ğında sayı olarak patlama yaşayabili-
riz. Eskişehir medyatik bir kent,
bunun için daha fazla katılım olabilir.
5000’eyakın insangelmesinibekliyo-
rum.Buetkinlik içindeEskişehir’inşu
ana kadar gerçekleştirdiği en büyük
spor organizasyonu, hatta sadece
spor değil genel olarak en büyük or-
ganizasyonudiyebiliriz.AnadoluÜni-
versitesi olarak her şeyin üstesinden
gelebiliriz. Koçfest’in ve TÜSF’ün bu
oyunların içerisindeeniyisiolacağına
dair bir beklenti var. Bu çok güzel bir
durum. Ayrıca biraz da ürkütücü. Bu
organizasyon kusursuz, hatasız
olursa umarım diğer oyunlara örnek
olabiliriz. Bunu yapabilmek için
bütün şehrin katılımını bekliyoruz.
Sonuçta bu Eskişehir’in organizas-
yonu, Anadolu Üniversitesi sadece
öncülüğünü üstlendi.”

Ali Hikmet BIÇKICI

� Beden Eğitimi ve Spor Yüksekokulu
(BESYO) Müdürü Prof. Dr. Güven Sevil
Koçfest Üniversite Oyunlarında, Ana-
dolu Üniversitesini en iyi şekilde temsil
etmek istediklerini söyledi. Sevil “Üniver-
sitemiz Spor Oyunlarında 9 branşta mü-
cadele edilecek, 9 branş, kadın-erkek
olarak ayrılıyor. Bireysel olan atletizm,
kano, yüzme gibi branşlarda da boy gös-
terilecek. Erkek ve kadın basketbol,
erkek voleybol, kadın hentbol, erkek fut-
sal, kadın futsal takımlarımız var. Bunla-
rın içinde erkek voleybol ve erkek
basketbol takımımız derece yapmak
için iyi sporculara sahip. Türkiye’de de
ilk 3’e mutlaka girebileceğini düşündü-
ğümüz takımlar bunlar. Onun dışında
futsal branşında gelen takım sayısı çok
fazla, bu branştan 16 takım geliyor. O
yüzden futsal dalında bir şey söylemek
çok zor ama kadın ve erkek takımımıza
da güveniyoruz ve oradan da bir derece
bekliyoruz. Kano yarışmaları Türkiye’de
üniversitelerde ilk defa düzenlenecek,
bu da bizim Üniversitemize nasip olu-
yor. Kano branşında milli sporcularımız
var. Atletizm branşında kadınlarda ve
erkeklerde zaten ilgili olan öğrencileri-
miz var. Bireysel sporlarda Türkiye ve
Dünya şampiyonlukları almış öğrencile-
rimiz var. Bunları düşündüğümüzde
takım olarak ve bireysel olarak çok iyi
durumda olduğumuzu söyleyebiliriz.
Başarı ya da derece önemli ama bizim
amacımız bu organizasyonda Üniversi-
temizi en iyi şekilde temsil etmek.” dedi.

Öncekilerden Farklı

Çok büyük bir organizasyon gerçek-
leştirdiklerinden bahseden Sevil, orga-
nizasyonun sadece spor oyunlarıyla
sınırlı kalmayacağına dikkat çekti. Prof.
Dr. Sevil şöyle konuştu: “Üniversite
Oyunlarına ev sahipliği yapıyoruz ve
bunu üniversite federasyonuyla bir-
likte koordine ediyoruz. Tüm organi-
zasyonlar bize ait ama BESYO öğretim
elemanlarının hepsi branşlar anla-
mında görevli olacak ve koordinas-
yonu sağlayacak. Bu sadece
BESYO’nun katkılarıyla değil bununla il-
gili Kurumsal İletişim Koordinatörlüğü,
Halkla İlişkiler Müdürlüğü, Sağlık Spor
Daire Başkanlığı gibi birimlerimizin
katkıları olacak. Yani üniversitenin bir
bütünü bu organizasyon başarı ile ger-
çekleştirilsin diye bir arada diyebiliriz
ama bunu yaparken biz bunu daha
önce düzenlenen üniversite oyunların-
dan farklı bir yapıda sergilemeyi düşü-
nüyoruz. Sadece maçların oynanıp,
seyredilmesi değil, üniversitenin bahar
şenlikleri ile bu organizasyonu monte
edip bunu bir festival haline getirmek
ve katılımı sağlamak amacındayız.”
Prof. Dr. Güven Sevil, BESYO olarak spo-
run dışında bazı gösteriler de hazırla-
dıklarını sözlerine ekledi.

İrem DÖNMEZ

� Koçfest Üniversite Spor Oyunlarınn
kura çekimi 13 Nisan’da Salon 2009’da
yapıldı.

Beden Eğitimi ve Spor Yüksekokulu
(BESYO) Müdürü Prof. Dr. Güven Sevil
kura çekiminin öncesinde yaptığı ko-
nuşmada “Koçfest Üniversite Spor
Oyunları ile ilgili çokfazlaşeyyaptık,çok
sayıda toplantı gerçekleştirdik. Ancak
uygulamaya fiilen geçeceğimiz bir kura
çekimiyle ilk somut adımımızı atmış
oluyoruz.” dedi.

Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Naci Gün-
doğan da “11ay önce 8’incisi düzenle-
nenKoçfestÜniversiteSporOyunlarının
bayrağını Konya Selçuk Üniversitesin-
den almıştık ve o zamandan bu yana
büyükbirheyecanlabüyükbircoşkuyla
hazırlıklarımızı yürütmeye çalışıyoruz.
Aylardır çeşitli hazırlıklar yapıyoruz
ama ilk defa bugün bunu somutlaştıra-
cak ilk adımı atacağız. İnşallah önü-
müzdeki bir ay içerisinde tüm
hazırlıklarımız tamamlanmış olacak ve
örnek olacak, sadece spor oyunlarıyla
değil, şenlik havasında, bir festival ha-

vasında gençlik şölenini Eskişehir’e, ül-
kemize yaşatacağımızı umuyorum. Bu
organizasyon her şeyden önce şehri-
mizin organizasyonu, Eskişehir’in or-
ganizasyonu. Dolayısıyla bütün
kurumlarımız da canla başla bu orga-
nizasyona sahip çıkıyor. Hepsine özel-
likle teşekkürü borç biliyorum. Bu
organizasyonun şöyle de bir önemi var;
Eskişehir ilk defa bu kadar büyük çaplı
bir organizasyona ev sahipliği yapmış
olacak. Bu bizim için de bir gurur vesi-
lesi. Onun için de organizasyonun her
şeyiyle en iyi şekilde yapılması için
büyük çaba sarf ediyoruz. İnşallah bun-

dan sonra Eskişehir’de çok daha büyük
organizasyonlar yapılacak. Bu da onun
için vesile olacak.”

Eskişehir İl Gençlik ve Spor Müdürü
Hüseyin Aksoy ise Koçfest’in mayıs
ayına denk gelmesinin Eskişehir için de
ayrı bir önem taşıdığını belirterek,
“Mayıs ayının Yunus Emre ayı olması
nedeniyle Koçfest’in sevgi, kardeşlik,
hoşgörü çerçevesinde geçmesini te-
menni ediyorum. Bu organizasyonun
şehrimizi, üniversitemizi tanıtacağına
inanıyorum.” dedi.

Üniversiteler Arası Spor Federas-
yonu Başkanı Prof. Dr. Kemal Tamer,

kura çekiminin organizasyondan
önce yapılmasının bir ilk olduğuna
dikkat çekerek “Anadolu Üniversitesi
ilklerin üniversitesi. Bunun da bir ilk
olması Anadolu Üniversitesine bence
yakıştı. Anadolu Üniversitesi ile çalış-
maya başladığımızdan bugüne her
şey o kadar güzel gidiyor ki federas-
yon olarak biz çok rahatız. Her şey yo-
lunda, pürüzsüz devam ediyor.
Ülkemizde sporda şiddetin tartışıldığı
bu dönemde Yunus Emre şehri de bir
kırılma noktası, dönüm noktası olur
ve bundan sonra da sporda şiddet
umarım biter.” diye konuştu.

Koçfest’te kura çekimi yapıldı

� BESYO Müdürü Prof. Dr. Sevil mü-
sabakaların nerelerde yapılacağına
ilişkin bilgi verdi. Müsabakalara katı-
lım sayısının fazla olması nedeniyle
üniversitenin olanaklarının yetersiz
olduğunu belirten Sevil, müsabaka
noktalarınınşehirçapındayayıldığını
ifade etti. Prof. Dr. Sevil’in verdiği bil-
giye göre müsabakaların gerçekleş-
mesi beklenen yerler şöyle:

Atletizm / BESYO Stadı

Futsal / Mehmet Terzi S. Salonu
Kemal Unakıtan Spor Salonu

Basketbol / Atatürk S. Salonu
BESYO S. Salonu

Yüzme / Anadolu Üniversitesi
Kapalı Yüzme Havuzu

Kano / 1. Gün Sarısu Göleti,
2. Gün Porsuk Çayı

Voleybol / TED Koleji S. Salonu
Yunus Emre Kampüsü Spor Salonu

Hentbol / Porsuk Spor Salonu
OsmangaziÜniversitesiSporSalonu

Su Topu / Atatürk Kapalı
Yüzme Havuzu

Koçfest
müsabakaları
nerelerde
yapılacak?

Prof. Dr.
Güven Sevil
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Barış Can KERMAN

� Aziz Nesin’in çeşitli şiir, öykü ve hi-
kâyelerinden uyarlanan “Azizim Aziz”
oyunu tiyatro severlerle buluştu. Eski-
şehir Barosu tarafından düzenlenen
oyun 5 Nisan’da Sinema Anadolu’da
sergilendi. Oyuna tiyatro severlerin ka-
tılımı yoğun oldu.

Yönetmenliğini ve uyarlamasını
Hakkı Kuş’un yaptığı “Azizim Aziz”, Es-
kişehir Barosu Gençlik Meclisi Tiyatro
Topluluğu oyuncuları Hüseyin Akçar,
Burcu Aktaş, Aydın Beşikçi, Ezgi Gün-

gören, Cemalettin Güzelbaba, Muhar-
rem Konukçu, Osman Tolga Köycü ve
Defne Topçu tarafından sahnelendi.

Hakkı Kuş’un oyunla ilgili yorumu

ise şöyle:
“Eskişehir Barosu bünyesinde bir ti-

yatro topluluğunun kuruluş aşama-
sında yer almak, bir ilki

gerçekleştirmek onur verici. Yola çıkar-
ken nasıl bir başlangıç yapmamız ge-
rektiği üzerinde çok kafa yorduk.
Ulaştığımız nokta; bir hukuk kurumu-
nun çatısı altında, ilk olan eserin, mut-
laka haktan, hukuktan, insan
haklarından, kardeşlikten, barıştan söz
etmesi ve yanı sıra yaşanan eksiklikleri,
çarpıklıkları gözler önüne sermesi ge-
reğiydi. Bu düşünceden hareketle hem
kaleminden damlayan mizahı hem de
ucundaki iğnesiyle toplumda değer ka-
zanmış, saygı gören bir ustanın; Aziz
Nesin’in eseriyle yola çıkmaya karar
verdik. Bu aşamada yaptığım bir çalış-
mayla, ustanın farklı zamanlarda, farklı
eserlerinde yer almış birtakım bölüm-
leri bir araya getirerek, bu uyarlamayı
gerçekleştirdim ve sahneye koydum.
Amacımız seyirciyi sıkmadan, uzatma-
dan, mizahın gücüyle söz söylemek; ül-
kenin, insanlığın gidişatı üzerine.
Umuyoruz ki bunu, bu akşamki göste-
ride başardık.”

Düşler sanatçının koleksiyonudur
Anıl AKSOY

� Engelliler Entegre Yüksekokulu Öğr.
Gör. Tamer Derican’ın “Düşlere Yolcu-
luk” adlı resim sergisi 10-24 Nisan gün-
leri arasında Çamurdam Sanat
Atölyesi'nde sanatseverlerle buluşuyor.

İnsan kâinat denen bütünün, küçük
bir noktasında yaşar, diğer kısmını ise
ancak düşleyebilir. Düşlerde kaybol-
mak hepimize cazip gelebilir. Oysa sa-
natçının yaşadığı bu noktaya yapacağı
küçük dokunuşlarla sanatı başlatan et-
kiyi yaratması ve bu sayede yaşamı
düşe çevirmesi mümkündür. Nereye gi-
deceğini bilen insanlar orada neyle kar-
şılaşacaklarını zaten yaşayarak
öğrenmişdir. Sürpriz yoktur. Plansız yol-
culuklar belki bu nedenle mutlu eder
insanları: Hele varılacak yerde sürprizle
karşılaşma olasılığı varsa... İşte Tamer
Derican’ın resimlerinde çıkılacak yolcu-
lukta da pek çok sürprizle karşılaşmak
mümkün.

Derican, masalsı figürleriyle; bizleri
modern toplumun kaotik ortamından

sıyırarak insanı en yalın hâliyle düşün-
meye ve onun karmaşık görünen dün-
yasını sorgulamaya yönlendirmeyi
amaçlıyor.

Resimlerinin genelinde uykuda görü-
lendüşleriandırıryarıgerçekgörüntüler
ile farklı kalıplara sokulmuş figür yo-
rumları, özellikle gerçeküstücü ressam-
larda tanık olduğumuz bir tür olan

“Oneirism”i düşün-
dürür. Derican, bu
eğilimin bilinçli bir
seçim olmadığını sa-
dece spontane bir
yaklaşımın sonucu
olduğunun unutul-
maması gerektiğini
vurguladı.

Ayşegül DALLI

� Hukuk Fakültesi öğrencilerinden
oluşan Sui Generis Tiyatro Topluluğu
Ferhan Şensoy’un yazdığı “Kahraman
Bakkal Süper Markete Karşı” adlı
oyunu izleyicilerle buluşturdu. 13
Nisan günü Sinema Anadolu’da sah-
nelenen oyun, izleyiciler tarafından
ayakta alkışlandı.

Hakkı Kuş’un yönettiği oyunun ko-
reografisi Hüseyin Akçar tarafından
yapıldı.HüseyinAkçar,SeçilÇamurcu,
Berçem Çelik, Utku Esen, Hande
Özder, Kadir Pehlivan, Burak Sön-
mez’inrolaldığıoyuna,OnurErmezde
piyano ile eşlik etti.

Yazarın Gözünden Oyuna Bakış

Ferhan Şensoy’un oyun hakkındaki
düşünceleri şöyle:

“Önemli insanların kavgaları ara-
sında ezilen önemsiz insanlarıyız ne
de olsa biz bu şehrin… Evet… Kimi-
leri önemli olmuştur; nasıl olduysa…
Ve önemsiz gördüklerini, önemsiz-
leştirdiklerini köşelere sıkıştırarak
genişçe bir oyun alanı yaratmışlar-

dır kendilerine. Kimsenin de onlarla
baş edecek gücü kalmamıştır.
Çünkü ‘Bakkal insan, market maki-
ne’dir. Çünkü bakkal, biziz. Küçük

hayatlarımız, köşelerini sağlamlaştı-
ran birilerinin ipleriyle sürmekte.
Fakat bu düzenin böyle sürmeye-
ceği bellidir ve son yıllarda ipuçlarını

vermiştir. Kapitalizm için söylenecek
şey: System is down! Please install a
new system! (Sistem yok! Yeni sis-
tem kurun!)”

Bakkal insan, market makinedir

Hukukçular
Azizim
Aziz’i
sergiledi

Eskişehir Barosu Gençlik Meclisi Tiyatro Topluluğunun
sahnelediği oyun büyük beğeni topladı.

23 Nisan / Pazartesi

Devlet Konservatuvarı 
Lise Orkestrası ve Küçük Solistler

Atatürk Kültür ve Sanat Merkezi
Opera Merkezi ve Bale Salonu

14.00
Devlet Konservatuvarı

24 Nisan / Salı

Mezuniyet'in İkramiyesi: 
Eğitimli İşsizlik

Atatürk Kültür ve Sanat Merkezi
Opera ve Bale Salonu 

14.00
30 Nisan’a kadar devam edecektir

İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi

2012-2013 Erasmus Öğrenim ve Staj
Hareketliliği Programları Oryantasyon
Toplantısı

Kongre Merkezi Kırmızı Salon 
10.00 - 16.00

Uluslararası İlişkiler Birimi

Üçü Bir Yerde Medya-Siyaset-Tarih
Dr. Mücahit KÜÇÜKYILMAZ 
Dr. Murat YILMAZ
Prof. Dr. Ahmet Nezihi TURAN
Salon Anadolu 
14.00

Edebiyat Fakültesi

25 Nisan / Çarşamba

Resital
Öğr. Gör. Muzaffer Özgü BULUT
Tanya TARAZAN
Salon 2003  
19.00
Devlet Konservatuvarı

26 Nisan / Perşembe

Adım Adım Kariyer
Kongre Merkezi Kırmızı Salon 
12.00 - 18.00
27 Nisan’da da gerçekleşecektir.
Kariyer Kulübü

Türk Halk Müziği Personel Korosu
Atatürk Kültür ve Sanat Merkezi

Opera ve Bale Salonu 
20.00
Halkbilim Araştırmaları Merkezi

27 Nisan / Cuma

Mavi Salon Seminerleri
Kongre Merkezi Mavi Salon 
10.00
Sosyal Bilimler Enstitüsü

Doyçland:Dünyanın Rengi
Atatürk Kültür ve Sanat Merkezi 

Oda Tiyatrosu Salonu
19.00
Tiyatro Anadolu

Öğrenci Konseri
Doç. Burcu TUNCA
Salon 2003 
19.00
Devlet Konservatuvarı

Sessiz Ev
Atatürk Kültür ve Sanat Merkezi 

Oda Tiyatrosu Salonu 
19.00
Tiyatro Anadolu
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Uzaktan 
eğitimde 
online dönem
Barış Can KERMAN

�Anadolu Üniversitesi Batı Avrupa
Programları Seçme Sınavı başvuruları ve
hizmetlerle ilgili yeni gelişmeler,
Köln’deki Batı Avrupa Bürosu’nda dü-
zenlenen bir basın toplantısıyla tanıtıldı.

Açık ve uzaktan öğretimin artık hızla
internet üzerinden, online eğitime doğru
gittiğini bildiren Rektör Yardımcısı Prof.
Dr. Aydın Ziya Özgür, bu eğitim hizmetle-
rinin çoğunluğunu artık online olarak
verdiklerini söyledi. Özgür “Türkiye’deki
öğrencilerimiz vatandaşlık numarala-
rıyla Avrupa’daki öğrencilerimiz öğrenci
numaralarını girerek istediği kadar ders
çalışabiliyor. Burada e-alıştırma, e-sesli
kitap, e- sınav gibi çeşitli hizmetlerimiz
var. Öğrenci burada istediği kadar alış-
tırma yapabiliyor.” dedi.

Anadolu Üniversitesi ve Batı Avrupa
Programları hakkında bilgi veren Prof.
Dr. Özgür, Avrupa’dan 8 bin kişinin bu
programlardan mezun olduğunu belirtti.
Prof. Dr. Özgür “26 yıldır, Batı Avru-
pa’daki vatandaşlarımızın eğitim sorun-
larının çözülmesi, yaşam kalitelerinin
artması ve kariyerlerine güç katmaları
için ilköğretimden lisans eğitimine her
aşamada eğitim veriyoruz. Üniversitemiz
bugün aktif-pasif 2 milyon öğrencisiyle
dünyanın mega üniversitelerinden biri,
hatta 3’üncü en büyüğüdür. 1.5 milyon
mezunumuz, 80’e yakın ön lisans, lisans
programlarımız var. Amacımız gerek
yurt içindeki, gerek yurt dışındaki vatan-
daşlarımızın eğitim ihtiyaçlarına fırsat
eşitliği ilkesi ile açık ve uzaktan eğitim sis-
temiyle eğitim hizmetini yerine getir-
mektir.” diye konuştu.

“Batı Avrupa’da sloganımız, kariyeri-
nize güç katın” diyen Prof. Dr. Özgür, söz-
lerine şöyle devam etti: “Eğitimli
insanların yaşam kaliteleri eğitimsizlere
göre daha yüksektir. Hatta yapılan araş-
tırmalar eğitimlilerin ömürlerinin daha
uzun olduğunu gösteriyor. Eğitimde tek-
niğin tüm imkânlarını kullanıyoruz. 26
yıl önce video kasetleriyle bilgi aktar-
maya çalışıyorduk. Artık İnternet üzerin-
den ve TRT Okul aracılığıyla eğitim
hizmeti götürüyoruz.”

Batı Avrupa Programları Koordina-
törü Yrd. Doç. Dr. Ahmet Atilla Doğan
ise 2012-2013 eğitim-öğretim yılı Batı
Avrupa Açık Öğretim Programları için
kayıtların başladığını ve 30 Nisan’da
sona ereceğini bildirerek, İnternet üze-
rinden kayıt işlemleri hizmeti verdikle-
rini söyledi.

Avrupa’da üniversite okumuş olan-
lara da başka bir dilde ikinci bir üniver-
site okuma şansı sunduklarını belirten
Yrd. Doç. Dr. Doğan, sadece ön lisans ve
lisans programları değil, Milli Eğitim Ba-
kanlığı ile iş birliğiyle ilköğretim ikinci
kademe ve Köln Üniversitesi ile iş birli-
ğiyle yüksek lisans eğitimi verdiklerinin
altını çizdi. Yrd. Doç. Dr. Doğan “9 Hazi-
ran Cumartesi saat 14.00’de ise Av-
rupa’da 12, Türkiye’de bir merkezde eş
zamanlı seçme sınavı yapacağız. Lise
mezunu olanlar bu sınavlara katılabile-
cek. Meslek lisesi mezunu veya daha
önce Türkiye’de bir üniversite bitirmiş
olanlar bu eğitim programlarına ikinci
üniversite kapsamında sınavsız kayıt
olabilecek. Başvurmak isteyen kişiler
www.anadolu-uni.de İnternet adresi-
mize girdiğinde 5 dakika içinde başvuru
yapabiliyor, başvuru formunu imzala-
yıp bize postalamasıyla birlikte 15 daki-
kaya işlemini bitirmiş oluyor.” dedi.

Köy Ensitüleri uygarlığa giriş kapısı
Meral TOSUN

� Köy Enstitülerinin 72’nci kuruluş yıl
dönümünde Anadolu Üniversitesi, Köy
Enstitüsü mezunu emekli öğretmenleri
ağırladı. Üniversitemiz Eğitim Fakültesi
ve Eğitimciler Derneği (Eğit-Der)’nin iş
birliği ile düzenlenen etkinlik 17 Nisan
günü Salon Anadolu’da gerçekleşti. Et-
kinliğe Rektör Prof. Dr. Davut Aydın da
katıldı.  

Rektör Prof. Dr. Davut Aydın konuş-
masında “Ben de sizler gibi Köy Ensti-
tüsü mezunu sayılırım. Çünkü Köy
Enstitüsünün sağlık ayağı olan, sağlık
boyutunda eğitim veren bir kurum me-
zunuyum.” dedi. Köy Enstitülerini
Cumhuriyet’imizin medeniyete giriş
kapısı olarak tanımlayan Aydın “Sizler
gibi ben de o kapıdan içeri girdim. Eği-
tim öğretimde Köy Enstitüsü mezunu
hocalarımızla buluştuk. Yaşamımızın

en önemli aşamalarında hep beraber
olduk. Köy Enstitüleri; kültür, sanat ve
edebiyat alanında çok sayıda insan ye-
tişmesine imkân sağlayan çağdaş ku-
rumlarımızdan bir tanesidir.” diye
konuştu.

Üretim Odaklı

Konuşmasında Köy Enstitülerinin
kapatılmasına da değinen Prof. Dr.
Aydın “Bizim, ülke olarak bir sorunu-
muz var. Pek çok kurumu ne yazık ki
zaman içerisinde geliştirip ilerletmek
yerine yaşamına son vererek bir şekilde
parçalayarak yok ediyoruz. Bunlardan
biri de Köy Enstitüleridir. Bütün bun-
lardan çıkarılacak önemli dersler var.
Bunlardan bir tanesi öğrenci odaklı ol-
masıdır. İkincisi, teori ve pratiğin iç içe
olması, sonuncusu ve en önemlisi üre-
tim odaklı olmasıdır.” dedi.

Konuşmasında Köy Enstitülerinin
tarihçesini anlatan Erdoğan Ayata ise
“Köy enstitülerinin mimarı ve döne-
min İlköğretim Genel Müdürü olan İs-
mail Hakkı Tonguç, ilk olarak
askerliğini yapmış okur-yazar gençleri
eğitmen olarak seçti. Seçtiği bu grubu
eğitmen sıfatıyla köylerde geçici eğit-
men olarak görevlendirmek üzere
1936 yılında köy enstitülerinin modeli
sayılan ilk eğitmen kursunu Eskişe-
hir’in Mahmudiye ilçesinde açtı. Bu
kurstan mezun olan 84 eğitmen An-
kara’nın köylerinde görevlerini başa-
rıyla gerçekleştirdi. Eğitmen
kurslarının çoğaltılmasıyla kendi köy-
lerinde eğitmenlik yapma şansı bulan
eğitmenler, öğrencilerini 3 yıllık bir eği-
timin ardında mezun ediyorlardı. Eğit-
menler ayrıca, köyde çıkan sağlık
sorunlarını kaymakamlığa iletmek ve

köylülere modern tarım tekniklerini
öğretmek, akşam okullarıyla yetişkin-
lerinde okuma-yazma, hesap ve yurt-
taşlık öğretmekle yükümlüydü.” 

Tepebaşı Belediye Başkanı Dt.
Ahmet Ataç, Eğitim Fakültesi Dekan
Yardımcısı Doç. Dr. Mehmet Gültekin
ve Eğit-Der Eskişehir Şube Başkanı İb-
rahim Gerede de etkinlikte birer ko-
nuşma yaptı.   Konuşmaların ardından,
Köy Enstitülerinden mezun İlyas Kü-
çükcan’a, Güzel Sanatlar Fakültesi Cam
Bölümü tarafından hazırlanan  bir ödül
sunuldu. Küçükcan ödülünü Rektör
Prof. Dr. Davut Aydın’dan aldı. Kutlama
programı sinevizyon gösteriminin ar-
dından Eğitim Fakültesi öğretim üyesi
Prof. Dr. Mustafa Sağlam’ın “Köy Ensti-
tülerinin Eğitim Programlarında Yapı-
landırmacı Yaklaşım Uygulamaları”
adlı sunumuyla sona erdi.

Fatmanur DAŞCI

�Fen Fakültesi Biyoloji Bölümü öğren-
cilerinden Duygu Yüce öncülüğünde
Dünya Biyologlar Günü toplantısı dü-
zenlendi. 16 Nisan’da Kongre Merkezi
Salon Anadolu’da düzenlenen etkinliğe
Fen Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Ertuğrul
Yörükoğulları, Biyoloji Bölümü Başkanı
Prof. Dr. Ali Yavuz Kılıç, Türkiye Biyo-
loglar Derneği Eskişehir Şube Başkanı
Prof. Dr. Semra İlhan, mesleğe 42 yılını
veren Prof. Dr. Ahmet Özata ve diğer
öğretim üyeleri ile birlikte çok sayıda
öğrenci katıldı.

Prof. Dr. Ali Yavuz Kılıç “Bilinçli top-
lumlar gelecekteki yaşamlarını önceden
kestirerek ona göre önlem alırlar. Ancak
bu bilinçten yoksun, günlük yaşayan
toplumlar ise geleceklerini esen rüzgâra

bırakırlar. İşte bu rüzgâra kapılan top-
lumlar biyolojiyi fark etmeye başladılar.
Ama temel bilimin önemini bilemediler.
Kurumların ve kişilerin de tutumları ile
aslında olmamız gereken noktanın, uy-
gulama alanlarının dışına itildik.” dedi.
Bu duruma karşı farkındalık geliştiril-
mesi gerektiğine ve örgütlenmenin öne-
mine dikkat çeken Kılıç “Matbaayı 300
yıl sonra hayatına katmış bir toplum ola-
rak elbette anında değişim beklemiyo-
ruz ama olanaklarımızı değerlendirmeli,
sahaya birikimli bir şekilde çıkmalıyız.”
şeklinde konuştu.

Prof. Dr. Semra İlhan ise “Canlılığın ol-
duğu her yerde biyolog olmak zorunda-
dır.” diye konuştu. 

Fen Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Ertuğ-
rul Yörükoğulları da “Biyoloji Bölümü ve

biyologların yaşadığı sorunları tüm
temel bilimler için genellersek hata yap-
mış olmayız.” dedi. Ünlü Rus fizikçi Lev
Landau’nun 21’inci yüzyılda en önemli
bilim dalının hangisi olacağı sorusuna
biyoloji cevabını verdiğini belirten Yörü-
koğulları, gelecek kuşaklara daha temiz
ve yaşanılabilir bir dünya bırakmak zo-
runda olduklarını ve temel bilimlerin ya-
şadığı bu sorunlar geçici olduğunu
vurguladı.

Prof. Dr. Ahmet Özata da “Daha önce
hayallerim, ideallerim vardı. Şimdi ise
birikimlerim, başarılarım ve en önem-
lisi siz öğrencilerim varsınız.” dedi.
Özata, mezun olduktan sonra nasıl ça-
lışmaya başladığını ve yaşadıklarını an-
lattı. “Yaşam planlanmış, programlamış
biyokimyasal reaksiyon zincirleridir. Bi-

yolojiyi esastan iyi bilmeli, onu yaşam
zenginliğine, teknolojiye dönüştürmeli-
yiz.” dedi.

Etkinliğin düzenlenmesinde büyük
katkısı olan Biyoloji
Bölümü son sınıf öğ-
rencisi Duygu Yüce
de konuşmasında
“‘Biz” bilincinin oluş-
turulmasının büyük
önem taşıdı-
ğını ifade
etti.

Rektör Prof.
Dr. Davut
Aydın

Ahmet
Ataç

Erdoğan
Ayata

İbrahim
Gerede İlyas Küçükcan

Prof. Dr. 
Mustafa Sağlam

Prof. Dr. 
Ertuğrul 

Yörükoğulları

Doç. Dr. 
Mehmet Gültekin

Temel bilimlerin yaşadığı sorunlar geçici



� Dilimizi düzgün kullandığımı
düşünmüyorum. Yeni teknoloji-
lerin hayatımıza girişi pek çok
şeyi değiştirdiği gibi dilin kendi-
sini de değiştirdi aslında. Özel-
likle sosyal ağlar üzerindeki
iletişime bakarsak insanların ço-
ğunun İngilizce- Türkçe karışımı
bir dil kullandığını görebiliriz.
Ben sosyal medyadaki yazışma-
larımda yazım kurallarına dik-
kat etmeye çalışıyorum. Önemli
olan dilimizi muhafaza etmek
konusunda azami dikkati göstermek bence. Aksi taktirde
bizden sonraki nesiller bizim kullanmakta olduğumuz ke-
limeleri de kullanmayacak ve oldukça zengin olan dilimiz
giderek daha kısır bir hâl alacak.  

� Ben Bulgaristan’da doğdum.
Türkiye’ye beş sene önce geldim
ve Türkçeyi burada öğrendim.
Türkçeye çok alıştığımı düşünü-
yorum sadece ‘ö’ ve ‘ü’ harflerini
kullanmakta sıkıntı yaşıyorum.
Yazarken imla kurallarında
sorun yaşamamama rağmen ko-
nuşurken fazla hakim olduğuma
inanmıyorum. Bu konuda ken-
dimi geliştirmek, Türkçeye daha
fazla hakim olmak için bol bol

kitap okuyor ve gazeteleri takip ediyorum.

� Özellikle gençler olarak Türk-
çeye çok hakim olmadığımız
düşüncesindeyim. Yıllarca
Türkçe ve edebiyat dersleri
aldık ama buna rağmen dili-
mizi doğru kullanamıyoruz.
Hem eğitim sistemimiz hem de
bizim konuya yeterince önem
vermeyişimiz nedeniyle böyle
olduğunu düşünüyorum. Ben
gerek konuşurken gerekse ya-
zarken kullandığım dile özen

gösteriyorum ancak sanırım yine de yeterli değil.  

� Ben Türkçeyi etkin kullandı-
ğıma inanıyorum. Özellikle
Türkçe olan kelimeleri kullan-
maya gayret ediyorum konuşur-
ken. Örneğin, prestij kelimesi
yerine saygınlık kelimesini kul-
lanmayı tercih ediyorum. Bence
dilin kullanımı hayatımıza giren
yeni teknolojilerle de değişiyor.
İnternet kullanımı yaygınlaş-
tıkça Türkçenin doğru yazılması
gayreti yerini hızla kendini ifade
edebilmeye bırakıyor. Maalesef
dilbilgisi kurallarının ihlali ve sözcük dağarcığımızın gide-
rek daralması tehlikeleriyle karşı karşıyayız.

� Özellikle yeni iletişim teknolo-
jilerinin kullanımının artmasıyla
birlikte dilimizi kullanma ile ilgili
ciddi sıkıntılar baş gösterdi. Sa-
dece sosyal ağlar değil, cep tele-
fonu mesajlaşmaları ve özellikle
geniş kitlelere hitap eden televiz-
yon Türkçenin doğru kullanı-
mında erozyon etkisi yaptı. Argo
kullanımı yaygınlaştı ve kelime-
ler deforme edildi. Maalesef bu
durum gençler arasında bir tür
moda hâline geldi.

Çiğdem Eryılmaz    DİLKOM

� Özellikle yabancı kelimelerin
kullanımındaki artış dikkat çe-
kici bence. Maalesef Türkçenin
doğru kullanımı konusuna ye-
terince özen gösterilmiyor ve
yanlış kullanımlar hayatımıza
gittikçe daha fazla yerleşiyor.
Bunun önüne gündelik hayatı-
mızda mümkün mertebe dik-
kat ederek geçebileceğimizi
düşünüyorum. Kitap okuma
alışkanlığı kazanılması ise
yazım dili hatalarının önüne

geçilmesinde önemli bir adım olabilir.

� Özellikle sosyal medyanın
yaygınlaşmasının Türkçenin
doğru kullanımını olumsuz
yönde etkilediğini düşünüyo-
rum. Çoğumuz yeni kelimeler,
ifade biçimleri türeterek dili-
mizi bozuyoruz. Bence bu bo-
zulmada televizyon dizilerinin
de payı büyük. Özellikle gençlik
dizilerindeki konuşmalar yanlış
kullanımları teşvik ediyor. 

Buğra Yıldız    Eğitim Fakültesi

�  Türkçeyi etkin kullandığımı
düşünüyorum. Ancak dilimizde
o kadar çok yabancı kelime var
ki bazı kelimelerin Türkçe karşı-
lığını bilmiyorum. Bu yaşadığı-
mız çağdan kaynaklanıyor
sanırım. Artık o kadar kolayına
kaçıyoruz ki her şeyin, önemli
olan doğru olanı yapmak değil
hızlıca yapmak oldu. Bu an-
lamda kendi dilimizi de doğru
kullanmanın önemini göz ardı

eder olduk. Sosyal paylaşım sitelerine göz gezdirmek du-
rumun vahametini ortaya koyacaktır.

Buğra Toksöz    Turizm Fakültesi
� Açıkçası gündelik hayatımda
Türkçe imla kurallarına pek dik-
kat etmiyorum. Özellikle inter-
nette ve cep telefonu üzerinden
mesajlaşmalarda kelimeleri atla-
yarak yazmayı tercih ediyorum.
Örneğin sesli harfleri kullanma-
yarak kısaltmalar yapmayı tercih
ediyorum. Bu durumlar dışında
Türkçeyi doğru konuşmaya çalı-
şıyorum. Elimden geldiğince
doğru yerde doğru kelimeleri kul-
lanmaya dikkat ediyorum.

AnadoluHaber

Yusuf Dahi    İletişim Bilimleri Fakültesi

Cengiz Özkan    İletişim Bilimleri Fakültesi
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Tolga Cihangir    Edebiyat Fakültesi

� Türkçeyi hem yazarken hem
de konuşurken doğru kullan-
maya özen gösteriyorum. Bildi-
ğimiz gibi Türkçe yazıldığı gibi
okunan bir dil değil, artikülas-
yon kurallarına dikkat ediyo-
rum konuşurken. Sosyal
medyada Türkçe karakterleri
kullanmaya özen gösteriyorum.
Twitter ve Facebook’ta arka-
daşlarımın yaptığı yazım hata-
larını da hiç çekinmeden
düzeltiyorum.

Ulaş Bayır    Devlet Konservatuvarı

� Türkçenin dünya dilleri ara-
sında önemli bir yere sahip ol-
duğunu ancak çoğumuz
tarafından etkin bir şekilde kul-
lanılmadığını düşünüyorum.
Günlük dilde kullandığımız ke-
lime sayısı çok sınırlı. İnternette
hız önem kazandığından keli-
meleri kendimizce kısaltma yo-
luna gidebiliyoruz. Kelimeleri
bu bozuk hâlleriyle kullanma
bir alışkanlık hâline gelebiliyor
ve adeta düzgün kullanımını unutuyoruz.  Zamanla yazı
dilimiz bozuluyor. Açıkçası ben de bu çerçeve içinde
Türkçeye fazla hakim olmadığımı düşünüyorum.

Büşra Selçuk    Edebiyat Fakültesi

Sevra Su Tatlıoğlu    İletişim Bilimleri Fak.

Esin Çapın    Fen Fakültesi 

Fatma Telcharska    Turizm Fakültesi

Türkçeyi etkin 
bir şekilde 
kullanabiliyor
musunuz?


